
                  JA  VIEM,  ŽE  MÔJ  VYKUPITEĽ  ŽIJE

„Teraz však takto hovorí Hospodin, tvoj Stvoriteľ, ó, Jákob, tvoj Tvorca, ó, Izrael: Neboj sa, 
lebo som ťa vykúpil – povolal som ťa tvojím menom, môj si ty!
Keď pôjdeš cez vodu, budem s tebou a keď cez rieky, nezaplavia ťa. Keď budeš kráčať cez 
oheň, nezhoríš, ani plameň ťa nespáli.
Lebo ja, Hospodin, som tvoj Boh, svätý Izraela, tvoj Spasiteľ. Ako výkupné dal som za teba 
Egypt, Kúš a Sebu miesto teba,
Pretože si bol drahý v mojich očiach, vzácny si bol a miloval som ťa.“  (Iz 43,1-4 a)

LEKCIA: ŽALM 16
TEXT:  JÓB 19,25

          Milí bratia a milé sestry!

     Od Kvetnej nedele sprevádzame Ježiša na Jeho cestách. Na ceste triumfujúceho Kráľa,
ktorý  prichádza  ku  všetkým,  čo  Mu v pokore  srdca  vychádzajú  v ústrety.  Ďalej  na  ceste
najponíženejšieho sluhu, ktorý umýva nohy všetkým – ešte aj svojmu zradcovi. Spoznali sme
Ho aj ako znamenie čias, ktoré nás núti zaujať istý postoj. Na Veľký piatok sme zas mohli
sledovať  zdanlivý  koniec  Jeho  ľudskej  cesty  ako  trpiaceho  Božieho  služobníka  na  kríži.
A ponúka nám aj novú možnosť – víťaznú cestu vzkriesenia, ktorá nám prináša mnohý úžitok.
Ak sme ochotní žiť so vzkrieseným Kristom, musíme byť pevní a neklátiví, rozhojňovať sa
v Jeho  diele  hlásania  Evanjelia  a budovania  zboru,  vediac,  že  naša  námaha  nie  je  márna
v Pánovi.  Odkiaľ však čerpať silu, aby náš život i naša služba prinášali úžitok nielen nám, ale
aj našim blížnym? Na túto otázku nám odpovie Slovo Božie.
     Zvolené  netradične  zo  Starého  zákona.  Dokonca  z knihy,  v ktorej  vyznieva  dosť
neočakávane. Z knihy Jóbovej, kde sa stretávame so spravodlivým a zbožným Jóbom, ktorý
stratil všetko – deti, majetok, zdravie, dokonca aj spolupatričnosť a pochopenie manželky. Od
človeka, ktorý stratil všetko, čo bolo dôležité v jeho živote, by sme očakávali skôr zármutok,
pesimizmus, beznádej, a nie takéto vyznanie, za ktoré by sa nemusel hanbiť ani kresťan, ktorý
už neraz počul o vzkriesenom Ježišovi: „Ja viem, že môj Vykupiteľ žije.“            Milí bratia
a milé sestry! Naše srdce je plné otázok: Prečo, Pane? Prečo práve ja? A akosi pozabúdame,
že  Niekto  vyniesol  naše  utrpenie  na  drevo kríža  a zvíťazil  nad  ním.  V takýchto  chvíľach
nemáme žiadny úžitok z Ježišovho zmŕtvychvstania. Činíme ho márnym v našom živote.
     Dovoľme, aby nás posilnilo Jóbovo vyznanie,  ktoré vyriekol takmer tisíc rokov pred
Ježišovým vzkriesením. Nechajme sa viesť týmto dobre známym textom, ktorý sme si zvykli
spájať s pohrebmi, kde ho duchovní veľmi radi čítajú. Spájame ho so smrťou, nie so životom.
A zabúdame  na  to,  že  Biblia  je  knihou  života  a knihou  živých.  Nechajme  toto  Slovo
preniknúť až do hĺbky našej duše, aby nás naučilo, ako žiť so vzkrieseným Pánom. 
     „Ja viem, že môj Vykupiteľ žije.“ Aj keď toto Slovo dozrievalo v mojom srdci už od
prípravy niekoľkých veľkonočných čísel Zborového listu, kde ho vidíme na úvodnej strane,
predsa len som v štádiu prípravy kázne mnoho uvažovala o tom, ako ho najlepšie objasniť
a priblížiť. Rozhodla som sa nezaprieť v sebe učiteľku jazykov a pripomenúť vám jednu zo
základných zásad vetného rozboru: Najprv sa sústrediť na hlavné, potom na vedľajšie vetné
členy.
      Urobme tak aj my, ale začnime vedľajšou vetou: „Môj Vykupiteľ žije.“ Prísudkom tejto
vety  je  sloveso:  žije.  Opäť  sa  nám potvrdzuje,  že  Biblia  je  knihou  živých.  Teraz,  počas
veľkonočných sviatkov, získava toto slovo oveľa väčší význam. „Môj Vykupiteľ žije.“ Žije,
nezostal v hrobe, vstal z mŕtvych, premohol smrť, aby sme aj my mohli žiť s Ním. Žije a chce



na nás svojím životom pôsobiť. Chce nás ovplyvňovať svojím Slovom tak, že nám na každý
deň  pripraví  živú  osobnú  zvesť.  Nie  takú  „úžasne  potešujúcu“,  akú  mali  pre  Jóba  jeho
priatelia, že totiž jeho utrpenie je trestom Božím za hriech. Nechce nás uvrhnúť do prachu, ale
nedáva nám ani falošné ilúzie vo forme: O nič sa nestaraj, všetko sa na dobré obráti. Nie takto
chce v nás náš Vykupiteľ žiť. Vo svojom živom Slove nám dáva návod, ako znášať utrpenie
i útechu, aby sme mohli kráčať po Ním určenej ceste.
     On nás však chce ovplyvňovať aj  svojím konaním, svojimi skutkami.  Predovšetkým
svojím najväčším a najzáslužnejším skutkom – tým, že premohol smrť a dal nám nádej na
spasenie  a večný  život.  Ďalším  Jeho  dôležitým  skutkom  je  prihováranie  sa  za  nás
u Nebeského Otca, aby sme s Ním mohli žiť v pokoji. Po tom, čo sa On stane naším verným
Priateľom, stavia vedľa nás aj  priateľov spomedzi  ľudí,  tak, ako dal Jóbovi muža menom
Elíhú, ktorý poukázal na Božiu veľkosť a na Jeho silu. Ježiš teda chce pôsobiť na nás Slovom
i konaním, aby aj náš život s Ním bol plnší.
     „Môj  VYKUPITEĽ  žije.“  Vykupiteľ  je  slovo,  ktoré  počujeme  na  každej  nedeľnej
bohoslužbe. Možno sme si naň už zvykli. Ale čo toto slovo znamená? Kto je Vykupiteľom?
Ten,  kto  ma  od  niekoho,  z niečoho  vykúpi,  kto  zaplatí  za  mňa  či  namiesto  mňa.
Z Heidelberského Katechizmu vieme, že takýmto Vykupiteľom, ktorý nás vyslobodil z moci
diabla, je Ježiš Kristus. Urobil to, čo by sme my sami nikdy nedokázali. Svojou obeťou nás
zmieril s Bohom a dal zmysel i význam našim obetiam vďačnosti. Za to, že On znášal aj moje
utrpenie, že zvíťazil nad jeho naplnením, nad smrťou, a svojím vzkriesením nám dáva uistenie
o tom, že nás neopúšťa, že je s nami po všetky dni až do skončenia sveta.
     „MÔJ Vykupiteľ žije.“ Všetci  vieme, že žije  Vykupiteľ.  Počuli  sme to už v nejednej
veľkonočnej kázni. Ale čí je tento živý Vykupiteľ, ktorý premohol utrpenie, hriech i smrť?
Jób, ešte pred narodením Ježiša vedel, že jeho Vykupiteľ žije. V čase, keď proroci nesmelo
a málo  hovorili  o Ježišovom  narodení,  vydáva  Jób  svedectvo  o Jeho  záslužnej  smrti
a o novom živote, ktorý z nej pre nás vyplýva. Zahanbujúce poznanie pre nás, reformovaných
kresťanov tretieho tisícročia. Pre tých, ktorí sa často stretávame v chráme, a predsa málokedy
vydávame takéto silné svedectvo o tom, že môj Vykupiteľ žije. Ani Jób nevraví: Viem, že žije
Vykupiteľ sveta alebo Vykupiteľ Izraela. Do oboch týchto kategórií patrí aj on, lenže toto
všeobecné vyhlásenie by mu nebolo dalo útechu, nebolo by pre neho znamenalo posilnenie
v živote. „Viem, že môj Vykupiteľ žije.“ Brat, sestra, určite vieš, že žije Vykupiteľ. Ale vieš
aj to, že žije TVOJ Vykupiteľ? Ten, ktorý pre teba trpel, pre teba krvácal, aby ťa vykúpil.
Položili sme si už otázku: Z čoho ma vykúpil? Najjednoduchšia a najvšeobecnejšia odpoveď
je: z hriechu. Ale Ježiš nečaká od nás takéto zovšeobecnenia. Od čoho konkrétne ťa vykúpil
Ježiš, čoho ťa zbavil, keď si stál(a) pri Stole milosti? A čoho ťa ešte musí zbavovať? Môžeš
a vieš svedčiť, že tvoj Vykupiteľ žije? 
     A dostávame sa v našom vetnom rozbore k hlavnej vete: „JA VIEM, že môj Vykupiteľ
žije.“ Jób nehovorí, azda, možno žije, domnievam sa, predpokladám, myslím si, že by mohol
žiť.  Hovorí:  Ja  viem:  Hoci  som všetko stratil,  hoci  sa  odo mňa každý odvrátil,  hoci  ma
„priatelia“  falošne  utešujú,  hoci  trpím.  Ja  viem,  že  môj  Vykupiteľ  žije.  A toto  vedomie
napĺňalo Jóba pokojom. A postaví sa nad prachom.“ Ako Víťaz, ako Darca večného života. 
     Aký teda máme osoh z Ježišovho vzkriesenia? Aký vplyv bude mať na náš život úprimné
osobné vyznanie: „Ja viem, že môj Vykupiteľ žije.“? Naučí nás radostne žiť podľa Jeho slova
a v láske slúžiť podľa príkladu Jeho skutkov. Zmieri nás s naším Otcom a obdaruje istotou
spasenia a večného života. Udelí nám svoj pokoj v každej, i v tej najťažšej životnej situácii. 
     Svet má živého, žijúceho Vykupiteľa. Máš ho aj ty? Amen. 
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